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1.   Opening en mededelingen 

De voorzitter opent om 19.30 uur de vergadering van de commissie Mobiliteit en Financiën. Hij 

verwelkomt alle aanwezigen. De vergadering wordt live uitgezonden. 15 
 

Mededelingen: 

De heer Hoogervorst (SP) heeft kennisgenomen van het spreektijdenoverzicht, waaruit blijkt dat de 

SP geen spreektijd meer heeft. Hij vraagt de voorzitter daarin enige clementie te betrachten. 

 20 
De voorzitter zal de heer Hoogervorst twee minuten spreektijd toestaan, die worden afgestaan door 

mevrouw De Meij en de heer Deen. 

 

De voorzitter zegt dat mevrouw Schul uit Heemstede in de vorige vergadering heeft ingesproken 

tijdens het inloophalfuur. Zij heeft daarbij verwezen naar een brief op de C-agenda. Voorstel is dat 25 
GS de kwestie schriftelijk afdoet en PS daarover informeert. De voorzitter constateert dat de 

commissie hiermee akkoord gaat. 

 

De voorzitter meldt dat op 19 februari een BOT-overleg wordt georganiseerd over smart mobility. 

Op 5 maart is er een technische briefing over Europa-onderwerpen en over de actualisering van het 30 
grondbeleid. Er wordt nog gekeken of op 5 maart ook een technische briefing kan plaatsvinden over 

het ov-toekomstbeleid. 

 

2a.1 MER Duinpolderweg, inclusief deelrapporten 

2a.2 Bespreken voorlopig voorkeursalternatief Bereikbaarheid Haarlemmermeer- 35 
Bollenstreek/Duinpolderweg 

De voorzitter stelt voor agendapunten 2a.1 en 2a.2 in gezamenlijkheid te behandelen. Hij 

constateert daar daartegen geen bezwaar bestaat. Hij geeft vervolgens de eerste inspreker, de heer 

Van Steenis, het woord. 

 40 
De heer Van Steenis is raadslid voor HAP in de gemeente Haarlemmermeer. Zijn fractie is 

ingenomen met het voorlopige voorkeursalternatief voor het project Bereikbaarheid 

Haarlemmermeer-Bollenstreek/Duinpolderweg. Niet alleen Zwaanshoek en Beinsdorp zullen hiervan 

voordeel ondervinden, maar ook Lisserbroek. De verkeersdruk zal daar met de extra verbindingen 

over de Ringvaart beter gereguleerd kunnen worden. De fractie van HAP zie het participatietraject 45 
met vertrouwen tegemoet. De raad en het college van de gemeente Haarlemmermeer constateren 

dat er vier zaken zijn die paralellel en integraal opgepakt moeten worden: de verkeersmaatregelen, 

de regionale bereikbaarheid, de woningbouwopgave en de HOV-verbinding tussen Schiphol en 

Noordwijk. Het moet voor de provincie Noord-Holland een speerpunt worden om deze onderdelen 

optimaal af te stemmen. Dat is cruciaal om ernstige overlast te voorkomen. De regionale 50 
bereikbaarheid moet worden verbeterd. Dat betekent dat nietsdoen geen optie is. Het betekent ook 

dat de genoemde HOV-verbinding er moet komen, al moet een formeel besluit daarover nog 

genomen worden. HAP vindt dat gesprekken met bewoners van de Hillegommerdijk in Lisserbroek 

door de gemeente en de provincie op dit moment moeten worden gestart. Hun huizen zijn al 

jarenlang onverkoopbaar, terwijl andere bewoners aanspraak kunnen maken op planschade. De 55 
Zuidelijke Randweg nabij Lisse en Lisserbroek is nu ingetekend op een plek die volgens de richtlijn 

Vaarwegen 2011 onmogelijk realiseerbaar lijkt, omdat de vrije zichtlijnen op de vaarwegen daarmee 

gehinderd worden. Een ander wegtracé lijkt hier wenselijk. Spreker vraagt de Statenleden dit in hun 

overwegingen mee te nemen. 

 60 
De heer De Graaf (CDA) vraagt welke knelpunten de heer Van Steenis ziet in de huidige planning en 

prioritering. 

De heer Van Steenis vindt het belangrijk dat de infrastructuur gereed is op het moment dat in 

Haarlemmermeer de woningbouwopgave van 800 woningen gerealiseerd is. 

 65 
Mevrouw Plaatzer vertegenwoordigt de dorpsraden van Beinsdorp en Zwaanshoek. In 2016 sprak zij 

ook in, maar toen was nog onduidelijk welke alternatieven in de MER onderzocht zouden wouden. 

Inmiddels hebben de provincie en de brede adviesgroep hun voorkeur uitgesproken. Beinsdorp en 

Zwaanshoek hebben allebei te maken met veel doorgaand verkeer in hun dorpskernen. De wegen 

zijn daarvoor niet geschikt en de mogelijkheden om de wegenstructuur te wijzigen is beperkt. Voor 70 
het verbeteren van de veiligheid en de leefbaarheid in de dorpen was de uitkomst van de MER erg 

belangrijk. In de adviesgroep waren de meningen over het voorkeursalternatief verdeeld. Vanuit het 

zogenaamde ‘mecanoprincipe’ zijn nu de beste elementen uit de verschillende alternatieven 

samengebracht in het voorkeursalternatief. Voor Beinsdorp en Zwaanshoek betekent de variant Zuid 
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een grote reductie van het doorgaand verkeer en van de daarmee gepaarde luchtvervuiling. Met 75 
name de geplande oostwestverbinding over of onder de Ringvaart tussen Hillegom en Bennebroek is 

een belangrijke oplossing tegen verkeer en sluipverkeer vanuit Hillegom. Wel zijn er in Zwaanshoek 

wat twijfels over de randweg. Op dat punt zou men graag willen meepraten over een alternatief, 

bijvoorbeeld met een inrijverbod tijdens de spits of een betere aansluiting op het HOV. 

De heer Tijssens (D66) vraagt een nadere duiding wat betreft de betekenis van de HOV-verbinding. 80 
Mevrouw Plaatzer denkt dat minder mensen gebruik zullen maken van de auto bij goede HOV-

verbindingen, zodat daarmee de leefbaarheid en de verkeersveiligheid verbeteren. 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt wat de bewoners van Zwaanshoek willen bereiken met overleg 

over de randweg. 

Mevrouw Plaatzer zegt dat een deel van de bewoners denkt dan flankerende maatregelen meer 85 
effect zullen hebben dan de aanleg van een randweg. 

 

De heer Van den Heuvel (BPD) is ontwikkelaar bij BPD Ontwikkeling bv. BPD is grondeigenaar en als 

zodanig actief betrokken bij diverse bouwontwikkelingen aan de westzijde van Haarlemmermeer. 

BPD werkt daarbij samen met verschillende andere ontwikkelaars. Middels een gezamenlijke 90 
inspraak in september 2016 hebben deze marktpartijen al aandacht gevraagd voor verbetering van 

de oost-westverbindingen tussen Haarlemmermeer en de Bollenstreek. Nu, anderhalf jaar later, trekt 

de economie aan en daarmee ook de bouwsector. In de metropoolregio blijft het aanbod aan 

woningen achter bij de vraag. Dit leidt tot prijsstijgingen in de bestaande voorraad en een groot 

tekort aan woningen voor de lagere en middeninkomens. De geplande woningbouw voldoet wel aan 95 
de vraag in de metropoolregio en de Bollenstreek. Deze nieuwbouw zal de voorzieningenstructuur in 

de dorpen aan de oostzijde van de Bollenstreek versterken. Voor het welslagen van de plannen voor 

woningbouw is cruciaal dat bewoners aan beide zijden van de Ringvaart de overzijde veilig en 

comfortabel kunnen bereiken. De huidige oversteekpunten via historische bruggen moeten slechts 

nog worden ingezet voor verkeer tussen de dubbeldorpen in de Bollenstreek en de Haarlemmermeer. 100 
Voor het overige verkeer moeten alternatieven worden geboden. In het voorkeursalternatief zijn die 

er ten zuiden van Lisserbroek en ten noorden van Beinsdorp. Dat is positief. Spreker pleit voor zo 

snel mogelijke besluitvorming voor de aanleg van deze verbindingen. Met de realisatie van de 

Duinpolderweg komt ook de weg vrij voor de realisatie van de HOV-verbinding tussen 

Haarlemmermeer en Lisse. BPD Ontwikkeling pleit ervoor om op de verdubbeling van de bestaande 105 
brug over de N207 tussen Hillegom en Lisse op korte termijn te realiseren. Daarmee wordt een 

snelle doorstroming mogelijk en dat verlicht de bestaande verkeersdruk op de bruggen. In het 

voorkeursalternatief is een nieuwe verbinding opgenomen aan de noordzijde van Zwaanshoek. Dat is 

positief, omdat deze een alternatief biedt voor het doorgaande verkeer dat nu door het centrum van 

Zwaanshoek rijdt. BPD zou graag zien dat deze verbinding wordt doorgetrokken tot aan de N205, 110 
zodat de nieuwe woningen aan de Cruquiushof en de Cruquiusdijk aan twee kanten ontsloten 

kunnen worden. Tot slot spreekt spreker de wens uit dat de uitvoering snel begint. 

De heer Hoogervorst (SP) wil weten welk van de opties de heer Van den Heuvel niet zou steunen. 

De heer Van den Heuvel denkt dat nietsdoen en langer wachten slecht zou zijn voor het 

functioneren van de woningmarkt. 115 
De heer Tijssens (D66) vraagt of de heer Van den Heuvel denkt dat de scheiding van doorgaand en 

lokaal verkeer met het voorkeursalternatief succesvol gerealiseerd wordt. 

De heer Van den Heuvel verwacht dat wel. Hij zegt dat bewoners van Lisserbroek aandringen op 

gebruik van de historische bruggen voor slechts lokaal verkeer tussen de dubbeldorpen. Verkeer uit 

de Bollenstreek op weg naar Schiphol zou verleid moeten worden om een andere route te kiezen. 120 
 

De heer Hulsebosch (Haarlemmermeers Ondernemersplatform) vindt dat de huidige verbindingen 

tussen de dorpen niet meer geschikt zijn voor moderne verkeersstromen. Daarom is het positief dat 

nieuwe oost-westverbindingen tot stand komen. Ook voor het bedrijfsleven in Haarlemmermeer is 

dat zeer belangrijk. Het vraagt de provincie om besluitvorming niet nog langer uit te stellen. Het is 125 
niet mogelijk om het iedereen met een besluit naar de zin te maken. In besluitvorming moet het 

collectieve belang voorop staan. Het Ondernemersplatform staat volledig achter het 

voorkeursalternatief en pleit voor een snel besluitvormingstraject. 

De heer De Graaf (CDA) vraagt of de heer Hulsebosch vreest dat het proces niet snel genoeg zal 

gaan. 130 
De heer Hulsebosch merkt op dat het traject tot nu toe vele jaren in beslag heeft genomen. Eerder 

heeft hij gezien dat individuele belangen het proces belemmerden. Hij denkt dat het probleem alleen 

maar groter wordt en dat het daarom geen zin heeft om nog veel langer door te praten. 

 

De heer Evers (gemeente Hillegom) spreekt in namens alle raadsfracties van Hillegom. Toen de 135 
voorkeursvariant van GS bekend werd, heeft de gemeente daarover al haar verbijstering 
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uitgesproken. Ten eerste loopt de voorkeursvariant dwars door Hillegom, met diverse nadelige 

gevolgen. De weg snijdt een van de wijken af van de rest van het dorp. Dat is in strijd met de 

uitgangspunten van de provincie om “de Duinpolderweg of andere verbindingswegen zo ver mogelijk 

bij de bebouwing vandaan te projecteren”. Woningen in de Weeresteinstraat zullen moeten worden 140 
gesloopt. Voor andere inwoners zal de overlast door verkeer sterk toenemen. Door de 

voorkeursvariant kunnen bijna negen geplande nieuwwoningen niet gebouwd worden, met een 

schade van ongeveer € 10 miljoen tot gevolg. Ten tweede doorsnijdt de voorkeursvariant de Vosse- 

en Weerlanerpolder, die pas zijn ingericht als natuur- en recreatiegebied. De doorsnijding heeft 

negatieve gevolgen voor het weidevogelgebied. De voorkeursvariant van GS loopt ten derde dwars 145 
door bedrijventerrein Horst ten Daal. Dat is slecht voor de werkgelegenheid in Hillegom. Als de weg 

nog wordt doorgetrokken naar de N206 kan bovendien bedrijventerrein Pastoorslaan-Noord niet 

gerealiseerd worden. Deze locatie staat in de Intergemeentelijke Structuurvisie Greenport Duin- en 

Bollenstreek 2016 en is bedoeld voor de hele streek. De voorkeursvariant van GS is in strijd met het 

uitgangspunt om “het tracé aan te laten sluiten bij bestaande structuren en lijnen in het landschap”. 150 
De keuze van GS is in belangrijke mate bepaald door het advies van de adviesgroep. De gemeente is 

daar gezien de diverse nadelen zeer verbaasd over. De adviesgroep kwam niet unaniem maar in 

meerderheid tot zijn besluit. Bovendien was de adviesgroep zeer onevenwichtig samengesteld. 

Hillegom mist in de voorkeursvariant een verbreding van de brug in de N207 over de Ringvaart. Dit 

punt is samen met Haarlemmermeer en Lisse al in 2014 aangekaart. Zonder die verbreding wordt 155 
niet de hoogstnoodzakelijke verbetering van de doorstroming van het verkeer bereikt. In de gekozen 

variant, en ook in de andere varianten, blijven duurzame vormen van mobiliteit sterk onderbelicht. 

Een verwijzing naar de HOV-verbinding tussen Noordwijk en Schiphol is wat dat betreft onvoldoende. 

De gemeente Hillegom doet haar uiterste best om binnen zes weken tot een zienswijze bij dit, in 

feite nieuwe, voorkeursalternatief te komen, al is die termijn krap. Tot slot nodigt spreker de leden 160 
van de commissie uit om de situatie ter plekke te komen bekijken. 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt of de gemeente ook deelgenomen heeft aan de stuurgroep. 

Ook wil hij weten welke variant de gemeente Hillegom wel zou steunen. 

De heer Evers vertelt dat een raadswerkgroep op dit moment werkt aan een zienswijze, inclusief een 

alternatief. De gemeente Hillegom nam inderdaad deel in de stuurgroep, maar het advies van de 165 
stuurgroep is niet door GS overgenomen. 

De heer De Graaf (CDA) vraagt hoe het komt dat de adviesgroep onevenwichtig was samengesteld. 

De heer Evers meent dat Milieudefensie, de vereniging Behoud de Polders en de Keukenhof uit de 

adviesgroep zijn gestapt. 

 170 
De heer De Kam (CDA) voegt zich bij de vergadering. [20.00 uur] 

 

De heer Van Kempen (regio Holland Rijnland) is in de regio Holland Rijnland dagelijks bestuurder 

met de portefeuille mobiliteit. Bovendien was hij lid van de stuurgroep. Holland Rijnland is blij dat de 

provincies deze belangrijke stap willen zetten richting de realisatie van de Duinpolderweg. De 175 
verbinding is hard nodig voor een betere bereikbaarheid van de Bollenstreek. De regio Holland 

Rijnland steunt echter niet de variant Zuid, maar de variant Midden. Extra maatregelen bij Lisse en 

Zwaanshoek zijn noodzakelijk en de regio stelt deze dan ook niet ter discussie. Met de variant Zuid 

wordt de Vosse- en Weerlanerpolder doorkruist. Het gebied is als gezegd onlangs nog ingericht als 

natuur- en recreatiegebied voor een bedrag van circa € 660.000. Doorkruising van bedrijventerrein 180 
Horst ten Daal betekent dat vele bedrijven moeten worden uitgekocht en dat het gebied ingrijpend 

moet worden geherstructureerd. De weg zal dichtbij woonwijken worden aangelegd, met negatieve 

milieu- en geluidseffecten tot gevolg. Landschappelijke waarden worden er aangetast en dat is 

onwenselijk. Op het gebied van doelbereik, verkeerseffect, bereikbaarheid en leefbaarheid scoort de 

variant Midden ten minste gelijkwaardig aan de variant Zuid, of zelfs beter. Negatieve effecten van 185 
de weg worden vanwege de legging verdeeld tussen de beide provincies. Ten tweede komt de variant 

Midden beter uit de MKBA. De middenvariant is €9 miljoen goedkoper dan de zuidvariant en bij het 

doortrekken van de N206/N208 is het verschil zelfs €28 miljoen. Spreker verzoekt GS om aan de 

noordkant van de Bollenstreek te toetsen in hoeverre er draagvlak is voor de zuidvariant. Hij weet 

dat dit draagvlak er niet is en verzoekt GS zijn voorkeur te wijzigen naar de variant Midden. 190 
De heer Tijssens (D66) gaat ervan uit dat de heer Van Kempen zijn betoog ook gehouden heeft in de 

stuurgroep. Hij wil weten waarom men daar toch een andere keuze heeft gemaakt. 

De heer Van Kempen zegt dat in de laatste stuurgroepvergadering beide varianten voorlagen. De 

meningen waren daarover verdeeld: de drie deelnemende gemeenten vanuit Zuid-Holland spraken 

zich uit voor de variant Midden, terwijl de overige deelnemers zich uitspraken voor de variant Zuid. 195 
De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt of er verschil is tussen de varianten wat betreft de 

waterhuishouding. 

De heer Van Kempen zal dit element meenemen in de zienswijze vanuit Holland Rijnland. 
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De heer Hoogervorst (SP) wil weten waarom de andere leden van de stuurgroep niet unaniem waren. 

De heer Van Kempen vindt dat andere leden van de stuurgroep voor zichzelf moeten spreken. De 200 
adviesgroep is met het advies over de voorkeursvariant Zuid gekomen. Aan dit advies is veel waarde 

gehecht. De discussie over de voorkeur zou echter gevoerd moeten worden op basis van 

inhoudelijke argumenten. Bovendien weet spreker, als gezegd, dat er aan de noordkant van de 

Bollenstreek geen draagvlak is voor de variant Zuid. 

 205 
De heer Knijn (voorzitter platform NOG) trekt uit het MER-rapport twee hoofdconclusies. Ten eerste 

is een regionale wegverbinding tussen de N208 en de N206 helemaal niet noodzakelijk. In 2003 is 

ook een MER uitgevoerd, waaruit naar voren kwam dat een nieuwe verbinding meer problemen en 

schade zou veroorzaken dan oplossen. De kosten van de weg zullen relatief hoog uitvallen vanwege 

alle benodigde kunstwerken. GS wil de weg weliswaar nog niet meteen aanleggen, maar stelt wel 210 
voor een ruimtelijke reservering op te nemen. Het platform NOG kan zich daarin niet vinden en vindt 

dat nietsdoen voor dit deel van het traject de beste optie is. Wel is het zinvol iets te doen aan de 

verkeersdrukte op de brug over de Ringvaart. GS stelt voor om randwegen aan te leggen bij Lisse en 

Zwaanshoek. Uit de MER blijkt dat alleen een brug dichtbij Hillegom de problemen aldaar kan 

oplossen. Het meer noordelijk gelegen alternatief Midden heeft nauwelijks effect. Het alternatief van 215 
NOG Beter 2.0 is om de Weerlaan door te trekken richting de N205. Daarmee wordt zo veel mogelijk 

gebruikgemaakt van bestaande infrastructuur tegen relatief lage kosten. Bovendien is er hiermee 

nauwelijks schade aan natuur, milieu en landschap. Het alternatief is echter afgevallen omdat het 

een doortrekking naar de N206 lastig of onmogelijk maakt. Het platform ziet dat echter als een 

pluspunt, omdat over de doortrekking zo eindelijk duidelijkheid ontstaat. Spreker roept PS op om 220 
een volledige verbinding tussen de N206 en de A4 definitief te schrappen en de lokale 

verkeersproblemen in Hillegom met een lokale oplossing aan te pakken. 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt of de verkeersoverlast met het doortrekken van de Weerlaan 

niet toeneemt voor bewoners aldaar. 

De heer Knijn zegt dat zich langs het eerste deel van de Weerlaan met name bedrijfspanden 225 
bevinden. De oude manage zal worden gesloopt. Daarna bevindt zich een woonwijk, maar daar is al 

een geluidswal gerealiseerd. Verderop zijn er nog wel enkele woningen. Bij de invulling kan nog 

gekozen worden voor een verdiepte of half-verdiepte aanleg. 

De heer Tijssens (D66) zegt dat ook de vermenging van lokaal en doorgaand verkeer een probleem 

is. Hij vraagt of de voorkeursvariant van GS deze stromen zal doen scheiden, waardoor de 230 
leefbaarheid en veiligheid toenemen. 

De heer Knijn zegt dan de variant NOG Beter 2.0 wat betreft het aantal verkeersbewegingen in 

Hillegom aanzienlijk beter scoort dan het alternatief Midden en het alternatief Zuid. Royal Haskoning 

heeft aangegeven dat de Weerlaan het aantal voorspelde verkeersbewegingen gemakkelijk aan zal 

kunnen. Bovendien kan in het vervolgtraject nog gekozen worden voor stil asfalt. 235 
De heer De Graaf (CDA) vraagt of de variant NOG Beter 2.0 ook past bij de woningbouwopgave in de 

regio. 

De heer Knijn denkt dat dat het geval is, zeker in vergelijking met de voorkeursvariant van GS. 

 

De heer Monkelbaan (privépersoon) woont aan de Weeresteinstraat in Hillegom. De leefbaarheid is 240 
daar in het geding vanwege de voorkeursvariant van GS. Bewoners van de straat zijn verbijsterd over 

de uitgesproken voorkeur. De variant heeft zeer ingrijpende gevolgen voor Hillegom, past niet bij de 

gemeentelijke visie en tast de werkgelegenheid in de gemeente aan. Bollentelers willen de weg niet. 

Nut en noodzaak van de Duinpolderweg zijn volgens spreker nog altijd niet bewezen. De 

voorkeursvariant zal de verkeersintensiteit in de omgeving van de Weeresteinstraat bijna 245 
verdubbelen. Nietsdoen is op dit moment beter, mede gezien de uitblijvende autonome groei van 

het autoverkeer. De ingreep is respectloos ten aanzien van het nabijgelegen natuurgebied. Spreker 

vindt het onbegrijpelijk dat de adviesgroep in meerderheid voor de variant Zuid gekozen heeft. De 

adviesgroep had onvoldoende maatschappelijk draagvlak en al helemaal niet vanuit de provincie 

Zuid-Holland. De provincie had daar vooraf over moeten nadenken. In de plannen mist een regionale 250 
integrale visie met een integrale uitvoeringsagenda voor mobiliteit. In de regio moet de mobiliteit 

worden verbeterd, op creatieve manieren en door slimmer te ondernemen. De HOV-verbinding 

Noordwijk-Schiphol kan via de Keukenhof en Beinsdorp lopen. Bij de Keukenhof ligt een groot 

parkeerterrein dat kan worden ingericht als P&R-terrein. Onderzoek moet uitwijzen waar de overige 

ov-lijnen zouden moeten komen te liggen. Spreker vindt dat het project tot stand is gekomen zonder 255 
visie op het grotere geheel. 

Er zijn geen vragen vanuit de commissie. 

 

Mevrouw Tiel (VNO-NCW RijnGouwe en Rijnland) spreekt namens het bedrijfsleven in de 

Bollenstreek, VNO-NCW West en Transport en Logistiek Nederland. Het bedrijfsleven is zeer verheugd 260 
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dat vandaag het voorlopig voorkeursalternatief wordt besproken. Partijen spreken daarvoor hun 

steun uit. Hiermee wordt een belangrijke stap gezet in het oplossen van de 

bereikbaarheidsproblemen in de Bollenstreek. Genoemde partijen hebben intensief samengewerkt 

met de adviesgroep. Het bedrijfsleven heeft dit proces als zeer waardevol ervaren. Daarin kwam er 

ruimte voor meerdere oplossingen, uitmondend in het maatregelenpakket dat nu voorligt. Voor het 265 
verbeteren van de bereikbaarheid is een verbinding tussen de N206 en de A4 noodzakelijk. Het 

voortgangsalternatief komt aan dit belang tegemoet. Nietsdoen is geen optie, zo blijkt ook uit de 

MER. Dat is ook de ondernemers in Hillegom duidelijk. Zij maken deel uit van het Platform 

Bedrijfsleven Bollenstreek. De zuidelijke variant krijgt echter niet hun voorkeur en daar heeft 

spreekster begrip voor. Tot slot roept zij de commissie op het voorkeursalternatief van GS te 270 
ondersteunen. 

Er zijn geen vragen vanuit de commissie. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) wil weten wat de status is van de input van de commissie in deze 

vergadering. 275 
 

De voorzitter zegt dat GS voornemens is de voorkeursvariant ter visie te leggen. De commissieleden 

kunnen aangeven hoe zij daarover denken. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) dankt alle insprekers voor hun input. De PvdA is positief over het 280 
proces in de afgelopen maanden en geeft daarvoor complimenten. Er is bovendien goed geluisterd 

naar PS. De PvdA neemt wat betreft het voorkeursalternatief nog geen standpunt in, maar wil wel een 

aantal zaken aan GS meegeven. Het is jammer dat niet gewerkt is vanuit een integrale en 

toekomstgerichte gebiedsbenadering, maar vooral vanuit verkeerskundig oogpunt. Dat is een 

gemiste kans. Ook vindt de PvdA dat beter gekeken had moeten worden naar de ov-verbindingen, 285 
breder dan alleen naar de HOV-verbinding tussen Noordwijk en Schiphol. De PvdA heeft daar al 

eerder voor gepleit. Het gebied verdient op dat punt veel verbetering. Hetzelfde geldt voor de fiets. 

Fietsverbindingen worden veiliger, maar een echt fietsroutenetwerk komt niet tot stand. De PvdA kan 

zich op hoofdlijnen goed vinden in de voorkeursvariant. Wel lijkt het of Hillegom daar het meeste 

nadeel van ondervindt. Daarom zou de PvdA GS willen vragen te kijken naar de NOG Beter 2.0-290 
variant. Daarnaast wil de PvdA weten wat de ruimtelijke reservering voor het doortrekken van de 

N206 betekent. Deze heeft immers impact voor de mensen die in het gebied wonen. Het is voor de 

bewoners van de nieuwe wijk in Haarlemmermeer belangrijk dat een ontsluitingsroute tijdig 

gerealiseerd wordt. 

 295 
De heer Tijssens (D66) zegt dat de provincies zich vooral gesteld zien voor de taak om het tekort 

aan oostwestverbindingen op te lossen. De meeste verbindingen zijn er nu tussen noord en zuid. 

D66 is daarom blij dat de voorkeursvariant meerdere oostwestverbindingen toevoegt. Dat werd 

mogelijk vanwege de zeer brede opzet van de MER. GS hebben goed gebruikgemaakt van de vele 

deeloplossingen. D66 denkt dat het voorkeursalternatief voldoende oplossend vermogen heeft. Er is 300 
echter nog veel werk te doen. D66 vraagt daarbij vooral aandacht voor de inpassing in het landschap 

en de natuur. Het is belangrijk dat de voorkeursvariant de grootste verkeersproblemen op de 

middellange en lange termijn oplost, ook met het oog op plannen voor nieuwe woningbouw. Net als 

de PvdA mist ook D66 hierin een integrale gebiedsbenadering. Ook wat betreft het ov moet breder 

gekeken worden dan alleen naar de nieuw te realiseren verbindingen. D66 wil weten wanneer PS een 305 
integrale gebiedsuitwerking kunnen verwachten. Mogelijk kost het veel tijd om deze op te stellen, 

maar D66 vindt een degelijke onderbouwing bij de voorkeursvariant noodzakelijk. De 

maatschappelijke onrust in Hillegom is een belangrijk punt van aandacht. GS zullen deze serieus 

moeten nemen. D66 wil de zienswijzen en de reactie die GS daarop geven afwachten. Inpassing 

wordt daarbij naar verwachting een sleutelwoord. Het is belangrijk dat het definitieve besluit op een 310 
verantwoorde en goed onderbouwde manier genomen wordt, met input van alle stakeholders. 

 

De heer Klein (CU-SGP) vindt het net als D66 belangrijk om te kijken wat de inspraak oplevert en hoe 

GS daarop reageren. Daarna pas zal de fractie een definitief standpunt innemen. CU-SGP vindt het 

huidige voorkeursalternatief een grote verbetering ten opzichte van de eerdere alternatieven. Het is 315 
goed dat de Stroomweg van tafel is en dat een aantal lokale verbeteringen wordt voorgesteld. De 

belangrijkste vraag die CU-SGP nog heeft gaat over de betekenis van de ruimtelijke reservering voor 

de N206. De fractie wil weten welke criteria GS zullen hanteren bij een besluit om de doortrekking al 

dan niet te realiseren. CU-SGP vraagt waarom GS vooralsnog niet gekozen heeft voor het tracé langs 

de Weerlaan. Dat scheelt immers kosten, onteigeningen en spaart natuur. Het effect is nagenoeg 320 
vergelijkbaar met het huidige voorkeursalternatief. De fractie wil weten of deze keuze samenhangt 

met de mogelijkheid tot het doortrekken van de N206 in de toekomst. Keuzes van GS lijken deels 
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beïnvloed te worden door plannen voor toekomstige woningbouw, maar een werkelijke integrale 

gebiedsvisie ontbreekt. Spreker noemt hierbij ook de bestaande angst voor het ontstaan van 

‘Bollenstad’. Hij vraagt de gedeputeerde een toelichting te geven op de toekomstvisie van GS en hoe 325 
de huidige keuzes daarmee samenhangen. De HOV-verbinding is onlosmakelijk verbonden met dit 

project. Spreker wil weten wanneer daarin knopen worden doorgehakt, met name wat betreft het 

traject over de brug bij Lisserbroek. 

 

De heer De Graaf (CDA) zegt dat met het voorleggen van de voorkeursvariant een belangrijke stap 330 
wordt gezet in het verbeteren van de bereikbaarheid van de regio. Het CDA heeft veel waardering 

voor de inzet van de adviesgroep onder leiding van de heer Luiten. De adviesgroep geeft zelf ook 

aan dat de samenwerking onderling, met de ambtelijke projectgroep en het ingenieursbureau naar 

tevredenheid is verlopen. Het CDA hecht daaraan vanwege de controlerende taak van PS. Spreker is 

niet verbaasd dat de stuurgroep en de adviesgroep verschillend, en beide niet unaniem, over de 335 
alternatieven oordelen, mede gezien de omvang van het project. Het CDA is positief over het 

voorkeursalternatief, dat een samenstel is van elementen uit diverse varianten. Spreker vraagt echter 

aandacht voor de situatie in Hillegom en wil weten welke mogelijkheden GS zien om daar rekening 

mee te houden. Het CDA vindt het jammer dat er geen directe kansen zijn voor kwaliteitsverbetering 

van het gebied. De fractie vraagt GS hier nog eens nader naar te kijken. Het CDA denkt daarbij met 340 
name aan realisatie van natuur en het oplossen van verrommeling. Dat kan ook helpen bij het 

creëren van draagvlak. Het is een gemiste kans dat in dit stadium geen koppeling wordt gelegd met 

het ontwikkelen van HOV-lijnen. GS zegden eerder toe hierover nadrukkelijk te communiceren bij het 

ingaan van de MER-procedure. Spreker hoopt dat GS dit thema nu wel oppakken. De reservering voor 

het eventueel doortrekken naar de N206 is verstandig en bovendien volgens afspraak. 345 
 

De heer Hoogervorst (SP) heeft dezelfde toelichtende vraag over de ruimtelijke reservering. De SP 

heeft altijd aangegeven dat ze tegen een variant langs de Stroomweg is. De noodzaak tot een 

dergelijke aanleg is er nu ook niet. Net als andere fracties heeft de SP vragen over de koppeling 

tussen het voorkeursalternatief en de HOV-verbinding. Het is goed dat gewerkt is aan een 350 
zogenaamde ‘mecanoconstructie’, waarin diverse bruikbare elementen en lokale oplossingen zijn 

verwerkt. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) zegt dat al jaren wordt geprobeerd de noodzaak aan te tonen van een 

Stroomweg tussen de N206 en de A4. Op dit punt herhaalt de huidige MER wat al in de MER uit 2003 355 
stond. Een Stroomweg is niet nodig. Bij een forse investering geeft deze geen oplossingen voor 

bestaande problemen. 50PLUS is van mening dat deze problemen er op dit moment ook niet zijn. 

Met de uitkomst van de MER zou de voortrekkersrol van de provincie wellicht kunnen komen te 

vervallen, omdat vooral lokale maatregelen worden voorgesteld. Wel zouden de provincies Noord- en 

Zuid-Holland de betrokken gemeenten in het verdere proces kunnen ondersteunen. Met uitzondering 360 
van de invulling bij Hillegom kan 50PLUS het voorlopig voorkeursalternatief ondersteunen. De fractie 

is echter tegen de ruimtelijke reservering voor het doortrekken van de N206. Er is immers al een 

alternatief voor stremmingen op de A4 via de N205. Deze wordt ook nog eens opgewaardeerd naar 

een tweemaal tweebaansweg en heeft een directe verbinding met de N207, die weer direct 

verbonden is met de A4. Doordat de ruimtelijke reservering niet nodig is kan het tracé in Hillegom 365 
worden aangelegd over de bestaande infrastructuur bij de Weerlaan en via een verdiepte bak en 

eventueel een kleine tunnel onder de Ringvaart door worden aangelegd. Het kostenargument weegt 

hierbij niet op tegen de voordelen van een tunnel ten opzichte van een brug over de Ringvaart: liever 

nu meer geld uitgeven of langer sparen dan een ongewenste brug aanleggen die een obstakel zal 

vormen voor zowel de binnenvaart als het autoverkeer. Hiermee wordt een betere lokale oplossing 370 
gevonden dan de variant Zuid nu aangeeft. 50PLUS wijst voorts op het belang van goede ontsluiting 

naar het bedrijventerrein en het station van Hillegom aan de noordzijde. Als het tracé langs de 

Weerlaan niet mogelijk blijkt, geeft de fractie haar steun aan het voorkeursalternatief volledig. 

50PLUS wacht de inspraakreacties af. Net als andere fracties vraagt ook 50PLUS naar informatie over 

besluitvorming inzake de HOV-verbinding. 375 
 

De heer Deen (PVV) zegt dat met het voorkeursalternatief onder meer een bedrijventerrein in 

Hillegom wordt doorkruist. Dat is onnodig. Het doortrekken van de Weerlaan biedt een betere lokale 

oplossing voor een lokaal probleem. Volgens de MER kan de Weerlaan de hoeveelheid verkeer 

bovendien goed aan. Er lijkt veel in het werk te zijn gesteld om te komen tot een alternatief dat zo 380 
veel mogelijk rekening houdt met mogelijke problemen in de toekomst. Daarbij wordt verwezen naar 

economische en demografische ontwikkelingen. Met het voorkeursalternatief blijft er ruimte voor 

een makkelijke verbreding naar een vierbaansweg en een ruimtelijke reservering voor de verbinding 

tussen de N208 en de N206. De PVV vindt dat het voorkeursalternatief met name problemen oplost 
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die zich in de toekomst slechts mogelijk zullen voordoen. Daarmee ontbreken nut en noodzaak van 385 
het voorkeursalternatief op dit moment. De PVV vraagt GS om toe te lichten welke mogelijke 

noodzaak en welke mogelijke ruimtelijke ontwikkelingen zich zullen voordoen. De PVV ondersteunt 

de visie dat lokale problemen lokaal moeten worden opgelost. Het alternatief NOG Beter 2.0 komt 

het dichtste bij de zienswijze van de PVV, ook wat betreft de beperkte schade voor milieu, landbouw 

en natuur. 390 
 

Mevrouw Kirch (VVD) constateert dat het voortraject uitgebreid is geweest en dat vele partijen daarin 

hebben geparticipeerd. Hierdoor is een ongekend aantal varianten bestudeerd in de MER, die dan 

ook zeer omvangrijk is geworden. Het rapport maakt veel duidelijk, onder meer dat infrastructurele 

maatregelen nodig zijn om de Duin- en Bollenstreek bereikbaar te houden. De Staten gaven al bij de 395 
opdracht voor de MER aan dat niet kon worden uitgesloten dat de voorkeursvariant zou bestaan uit 

een samenstel van de beste elementen uit de verschillende varianten. Het voorliggende 

voorkeurstracé is inderdaad zo’n samenstel. Hierin blijven de milieu-effecten relatief beperkt. Er 

worden nauwelijks open gebieden doorsneden, al heeft de gemeente Hillegom daarover een andere 

mening. De VVD vraagt GS hoe zij oordelen over het genoemde vertrek van drie vertegenwoordigers 400 
uit de adviesgroep en het effect dat dit gehad heeft op de uitkomst. Bij de verdere uitwerking moet 

de inpassing van de weg bij de Vosse- en Weerlanerpolder extra aandacht krijgen, net als de 

doorkruising van bedrijventerrein Horst en Daal. Bij de inloopavond in Noordwijkerhout op 23 

januari jl., die druk bezocht werd, bleek dat problemen zich vooral in Zuid-Holland zullen voordoen. 

De VVD viel op dat de bijeenkomst in het teken stond van meedenken, in plaats van protest tegen de 405 
infrastructurele maatregelen. Door de betrokkenheid van de stuur- en adviesgroep verwacht de VVD 

dat het draagvlak voor het voorkeurstraject groter is geworden, al zullen er inwoners zijn die van dit 

alternatief nadelen zullen ondervinden. Dat is onvermijdbaar van nieuwe infrastructuur in een gebied 

waarin alle grond al bestemd is, anders dan met een verkeersbestemming. De VVD merkt op dat er 

kritische geluiden zijn over de ruimtelijke reservering voor de aansluiting tussen de N206 en de A4, 410 
op grond van het argument dat de aansluiting op dit moment niet noodzakelijk is. De VVD is het 

daarmee niet eens. Bij het doorzetten van economische en demografische ontwikkelen creëert het 

doortrekken meerwaarde voor de bereikbaarheid van de regio. Het opnemen van een ruimtelijke 

reservering schept bovendien veel duidelijkheid voor grondeigenaren. 

 415 
Mevrouw De Meij (50PLUS) vraagt of elke reservering moet leiden tot een definitief plan. 

 

De heer Kirch (VVD) weet dat dat niet het geval is, gegeven het voorbeeld van de A3. 

 

De heer Hoogervorst (SP) merkt op dat ook de uitspraak dat de doortrekking er niet komt zekerheid 420 
kan geven. 

 

Mevrouw Kirch (VVD) denkt dat het bestuurlijk zorgvuldiger is om, op grond van verwachte 

demografische ontwikkelingen, toch rekening te houden met de aanleg. De VVD is er geen 

voorstander van om het tracé gefaseerd aan te leggen. Die suggestie is door meerdere personen 425 
gedaan. Eerst moet er definitieve besluitvorming komen over het tracé, zodat duidelijk kan worden 

of alle maatregelen daar wel bij passen. 

 

De heer Tijssens (D66) vraagt of het niet juist logisch zou zijn om, vanwege de knelpunten bij 

Hillegom, wel te kiezen voor fasering. 430 
 

Mevrouw Kirch (VVD) denkt dat men het pas eens zal kunnen worden over alle afzonderlijke 

aanvullende maatregelen zodra duidelijkheid over het geheel bestaat. Pas dan zijn immers de 

gevolgen voor alle verkeersbewegingen in beeld. Concreet betekent dit dat de zienswijzen moeten 

worden afgewacht en vervolgens de nota van beantwoording van GS. Daarna kan snel een besluit 435 
worden genomen over alles wat voorligt, met vervolgens de start van de aanbesteding. De VVD 

verwacht dat de veiligheid, de leefbaarheid en de bereikbaarheid van het gebied gebaat zijn bij deze 

voorkeursvariant met de bijbehorende maatregelen. De VVD wacht de inspraakreacties af. 

 

De heer Zoon (PvdD) vindt nog steeds dat een slecht plan voorligt, om drie redenen. Ten eerste is 440 
het plan nog steeds gebaseerd op een oude manier van naar mobiliteit kijken. Zo is steeds 

gestudeerd op mogelijkheden om wegvarianten aan te leggen. Er is één HOV-lijn, maar deze is niet 

integraal afgewogen tegen de gehele mobiliteitsproblematiek. Ten tweede is de ruimtelijke 

reservering voor de verlenging onduidelijk. Er moet een heldere keuze gemaakt worden om de 

verlenging al dan niet te realiseren. Vraag is dan ook of de reservering tevens inhoudt dat de 445 
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provincie al gronden gaat aankopen. Ten derde wordt de natuur in het gebied hoe dan ook 

aangetast. Zo wordt een juist aangelegd recreatiegebied in het voorkeurstracé doorkruist. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) merkt op dat bewoners van Lisse juist erg blij zullen zijn dat verkeer 

uit hun dorp verdwijnt. 450 
 

De heer Zoon (PvdD) zou graag zien dat een HOV-verbinding wordt aangelegd die maakt dat veel 

meer mensen met het ov gaan reizen. Spreker vindt dat bij lokale problemen rondom verkeer lokaal 

naar oplossingen gekeken moet worden en dat niet zomaar besloten moet worden een extra weg 

aan te leggen. De PvdD ziet vooral problemen in weidevogelgebieden en NNN die worden aangetast. 455 
Het voorkeursalternatief is gebaseerd op toename van autoverkeer. De directe negatieve gevolgen 

voor luchtkwaliteit, geluid en natuur zijn niet integraal meegenomen in de planvorming. 

Concluderend zegt de PvdD dat het plan in feite gebaseerd is op ideeën uit de jaren ’70. 

 

Gedeputeerde Post zegt dat GS in 2016 een uitgebreide analyse hebben gemaakt, een zogenaamde 460 
‘tussenstap’, op verzoek van de provincie Zuid-Holland. Daarover is een omvangrijk rapport 

verschenen waarin nut en noodzaak van de planvorming zijn aangetoond. De probleemanalyse is 

duidelijk: er is geen sprake van lokale problemen, maar van problemen in de regionale 

verkeersveiligheid en bereikbaarheid. Dat blijkt uit de concrete situaties in Beinsdorp en 

Zwaanshoek. Verkeer beweegt zich daar over veel te krappe polderwegen, waar het fietsverkeer veel 465 
te weinig ruimte krijgt. De wegen zijn niet meer geschikt voor het huidige verkeer. 

Rond 2008 is uitgebreid onderzocht hoe de bereikbaarheid in de Haarlemmermeer en de Duin- en 

Bollenstreek verbeterd kon worden. Een aspect daarvan was het HOV; het andere de bereikbaarheid 

over de weg. Tussen de provincies is afgesproken dat Zuid-Holland zich zou richten op het HOV en 

Noord-Holland op de wegbereikbaarheid. In de ov-studie is onder meer onderzocht of er naast het 470 
doortrekken van de zuidangent behoefte was aan verder aanvullend openbaar vervoer. Uit de studie 

bleek dat dat niet het geval was. Er is dus wel degelijk een integrale afweging gemaakt. In 2014 is 

het rapport uit 2008 vervolgens geactualiseerd, waarbij voor het openbaar vervoer dezelfde 

conclusie werd getrokken. 

De MER in 2003 is achterhaald geraakt, omdat tussentijds een woningbouwbehoefte in de 475 
metropoolregio is ontstaan van 240.000 woningen. Een groot deel daarvan is neergedaald in de 

Haarlemmermeer. De problematiek zal daarom eerder groter worden dan kleiner ten opzichte van de 

situatie van vandaag. Het concept Bollenstad is in de stuurgroep niet ter sprake gekomen. Bovendien 

is dit onderwerp relevanter in Zuid-Holland dan in Noord-Holland. Spreekster meent dat het 

zogenaamde Pact van Teijlingen er juist op gericht is de realisatie van Bollenstad te verhinderen. 480 
Daarbij zij opgemerkt dat ook de provincie Zuid-Holland een woningbouwopgave heeft. Dat feit is 

meegenomen in de verkeersberekeningen. Het blijft echter lastig om precieze voorspellingen te doen 

over de situatie over enkele decennia. 

 

De heer Tijssens (D66) zegt dat de provincie een wat gedateerde gebiedsvisie heeft. Hij vraagt op 485 
welke termijn PS een geactualiseerde visie kunnen verwachten, waaruit bijvoorbeeld blijkt dat 

Bollenstad niet op de kaart staat. 

 

Gedeputeerde Post zegt dat de Haarlemmermeer een eigen integrale gebiedsvisie heeft. Toen 

planvorming voor de Duin- en Bollenstreek begon, was daar een directe aanleiding voor: de 490 
toenmalige plannen voor woningbouw en de constatering dat deze knelpunten zou opleveren. De 

plannen zijn dan misschien niet letterlijk bestempeld als integrale gebiedsvisies, maar de blik daarin 

was wel degelijk integraal. De provincie is bovendien met de eigen Omgevingsvisie bezig, die ook 

gestoeld is op een integrale gebiedsgerichte benadering. 

De gedeputeerde geeft de ontvangen complimenten over het doorlopen proces door aan alle 495 
betrokkenen, ook in de provincie Zuid-Holland. In de planvorming is nadrukkelijk nagedacht over 

openbaar vervoer, zoals reeds toegelicht. Het is juist dat de fietser nog weinig in de plannen is 

meegenomen. Dat is pas mogelijk in de verdere uitwerking van een definitief voorkeursalternatief. 

Gezien het aantal verkeersbewegingen lijkt de Duinpolderweg overigens geen geschikte fietsroute. 

 500 
De heer Papineau Salm (PvdA) hoopt dat tijdig gekeken wordt naar de aanleg van fietsroutes, op een 

moment waarop daar nog voldoende ruimtelijke mogelijkheden voor zijn. 

 

Gedeputeerde Post benadrukt dat het hiervoor nodig is om eerst het precieze tracé te kennen. Wat 

betreft de ruimtelijke reservering voor het doortrekken van de N206 legt zij uit dat in een 505 
interprovinciaal inpassingsplan (IPIP) wordt opgenomen waar mogelijk een weg zal worden 

aangelegd. Een van de reden om dit te doen is dat mensen daarmee duidelijkere keuzes kunnen 
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maken over het kopen, verkopen of verbouwen van hun huis of bedrijf. Voor hen wordt met de 

reservering duidelijk waar het tracé van de eventuele weg precies loopt. De gedeputeerde denkt dat 

de aanleg slechts een kwestie van tijd is. Op dit moment is de doortrekking niet strikt noodzakelijk, 510 
maar de Staten kunnen ervoor kiezen zich daar toch nu al voor uit te spreken. Gevolg van de 

reservering is ook dat eigenaren in het gebied aanspraak kunnen maken op een planschaderegeling. 

Zonder planologische reservering hebben zij dat recht niet. De gedeputeerde zou de keuze om de 

reservering niet op te leggen weinig sociaal vinden. 

 515 
De heer Hoogervorst (SP) ziet drie mogelijkheden: het doortrekken van de weg op dit moment, het 

doortrekken van de weg in de toekomst of het niet doortrekken van de weg. 

 

Gedeputeerde Post denkt dat als de weg niet wordt doorgetrokken de investeringen in de rest van 

het tracé nutteloos zijn geweest. De bereikbaarheidsproblemen in de toekomst zullen dan namelijk 520 
niet meer op te lossen zijn. De gedeputeerde is er zeker van dat deze bereikbaarheidsproblemen 

zich in de toekomst zullen voordoen. Zonder ruimtelijke reservering zullen de discussie en de twijfel 

over mogelijke aanleg van de weg niet zomaar verdwenen zijn. 

 

De heer Deen (PVV) vraagt hoe het proces eruitziet als een ruimtelijke reservering wordt gedaan. 525 
 

Gedeputeerde Post legt uit dat grondeigenaren in het gebied na het opleggen van de ruimtelijke 

reservering een planschadeverzoek kunnen indienen. Vervolgens krijgen zij bezoek van een taxateur 

die de huidige waarde van het pand en de waarde op grond van de toekomstige bestemming in kaart 

brengt. Een deel van het verschil tussen deze waarden – namelijk 2% - is voor eigen risico. De rest 530 
wordt gecompenseerd door de overheid. 

 

De heer Hoogervorst (SP) vraagt hoeveel betrokkenen eventueel aanspraak maken op planschade. 

 

Gedeputeerde Post heeft deze aantallen nu niet paraat. Op alle plekken langs het tracé kan wijziging 535 
van de bestemming leiden tot planschade, maar de exacte gevolgen zijn nog niet in beeld. Voor GS 

is het te vroeg om, zoals de heer Tijssens vraagt, in de nota van beantwoording al duidelijkheid te 

geven over inpassing van natuur en landschap. 

 

De heer Tijssens (D66) zou wat betreft de natuur en het bedrijventerrein in Hillegom graag versneld 540 
aandacht willen vragen voor inpassing, ook met het oog op het creëren van draagvlak. 

 

Gedeputeerde Post zegt dat pas naar inpassing gekeken kan worden zodra er een ontwerp is voor 

de weg. Besluitvorming over het definitieve voorkeursalternatief volgt nog, inclusief een besluit van 

PS om daar middelen aan toe te kennen. De gedeputeerde kan wel toezeggen dat zij zorgvuldig naar 545 
de inpassing zal kijken zodra dat mogelijk is en daarbij zo veel mogelijk rekening zal houden met de 

wensen en zorgen vanuit Hillegom. 

 

De heer Tijssens (D66) benadruk dat er, ongeacht het precieze wegontwerp, knelpunten zijn in de 

gemeente Hillegom. Voor het draagvlak is het belangrijk om daar alvast over na te denken. 550 
 

De heer Papineau Salm (PvdA) sluit zich hierbij aan. Ook gegeven de ligging van het 

weidevogelgebied is inpassing een belangrijk onderwerp. 

 

Gedeputeerde Post herhaalt haar antwoord. Zij zal haar collega in Zuid-Holland op de hoogte 555 
brengen van de zorgen die er leven over Hillegom. Hoe dan ook zal het zo blijven dat niet iedereen 

het voorkeursalternatief steunt. 

De gedeputeerde is blij dat CU-SGP tevredener is over het voorliggende voorkeursalternatief. Wat 

betreft de doortrekking van de N206 hanteert GS als criterium dat de verkeerssituatie op de rest van 

het tracé problemen oplevert omdat de weg niet doorgetrokken is. In feite gaat het daarbij om een 560 
fasering in de tijd, meer dan een eventuele mogelijkheid. De HOV-verbinding tussen Noordwijk en 

Schiphol is opgenomen in het Noord-Hollandse coalitieakkoord. Zodra er een onomkeerbaar besluit 

over de weg is, kan besluitvorming over het HOV-traject worden opgepakt. 

 

De heer Klein (CU-SGP) vraagt waarom de GS’en geen voorkeurstraject voor de HOV-lijn hebben 565 
geformuleerd. 

 

Gedeputeerde Post zegt dat die voorkeur er al is en ook al aan PS is verstrekt. Voortgang in het HOV-

traject laat op zich wachten vanwege het proces dat het voorkeurstraject voor de Duinpolderweg 
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moet doorlopen. De trajecten zijn immers aan elkaar gekoppeld. Het CDA vroeg GS om te kijken 570 
naar mogelijkheden tot kwaliteitsverbetering. De gedeputeerde zegt toe dat ze hier nogmaals 

aandacht aan zal schenken. Mevrouw De Meij vroeg waarom de provincie nog steeds bij dit 

onderwerp betrokken moet zijn, gezien de keuze voor lokale oplossingen. Het gaat in dit dossier 

echter om regionale bereikbaarheid over de weg en met het openbaar vervoer. Het is jammer dat 

onder andere 50PLUS tegen de ruimtelijke reservering is. GS hopen dat PS daar in meerderheid 575 
anders over beslissen. In antwoord op de PVV geeft de gedeputeerde aan dat met demografische 

ontwikkelingen in verband met de doortrekking vooral woningbouw bedoeld wordt. In antwoord op 

vragen van de VVD over de adviesgroep zegt zij dat de provincie Zuid-Holland destijds de wens 

uitsprak tot aanstelling van een adviesgroep. Afspraak daarbij was dat de adviesgroep geheel vrij 

zou zijn in zijn uitspraken. 580 
 

De heer Luiten, voorzitter van de adviesgroep, licht voorts toe dat het lid van de adviesgroep 

namens Milieudefensie de groep verliet omdat hij het oneens was met de uitgangspunten. Bij 

aanvang is de Keukenhof gevraagd om toe treden. De Keukenhof vond echter dat ze als particulier 

bedrijf niet op die uitnodiging moest ingaan en dat het beter was om zich te laten 585 
vertegenwoordigen door de bedrijvenverenigingen. Daarnaast zijn geen leden uitgetreden. 

 

Gedeputeerde Post vindt het op dit moment lastig zich uit te spreken over mogelijke fasering van de 

aanleg. Daartoe moet eerst het totale pakket in beeld zijn. 

 590 
De heer Tijssens (D66) vraagt of het mogelijk is dat uiteindelijk sprake is van drie provinciale 

inpassingsplannen. Eerder is daarvoor weleens gekozen omdat het proces daarbij sneller ging. 

 

Gedeputeerde Post lijkt het in dit geval logischer om één provinciaal inpassingsplan op te stellen, 

voor de beide provincies tezamen. Drie plannen brengen mee dat drie inspraak- en 595 
besluitvormingstrajecten doorlopen moeten worden. In een eerder dossier werd besloten tot 

meerdere provinciale inpassingsplannen omdat het bij een deel van het plan niet lukte om het eens 

te worden. Dat is nu niet aan de orde: de colleges van GS zijn het eens wat betreft het 

voorkeursalternatief. De gedeputeerde constateert dat de PvdD een andere mening over het plan 

heeft dan GS. Zij is het niet met de heer Zoon eens dat wat voorligt een slecht plan is. Bij toename 600 
van het aantal inwoners in het gebied is het reëel te veronderstellen dat het aantal auto’s ook zal 

toenemen. Op basis van datzelfde feit is ook extra infrastructuur voor fiets en ov nodig. 

 

Tweede termijn: 

De heer Papineau Salm (PvdA) dankt de gedeputeerde voor de beantwoording. De PvdA wacht het 605 
inspraaktraject en de nota van GS af. De PvdA is in principe voor van het plan, met de daarbij 

gemaakte opmerkingen over de inpassingen in Hillegom, de reservering voor de doortrekking, de 

fiets en het HOV. 

 

De heer Tijssens (D66) vraagt of de keuzes voor het tracé in Hillegom verband houden met de 610 
reservering voor de doortrekking van de N206. Spreker mist ook los van de HOV-verbinding een 

integrale visie op het openbaar vervoer. Het is bijvoorbeeld niet duidelijk hoe de weg aansluit op 

station Hillegom. Hij vraagt hoe deze integrale visie alsnog vorm krijgt. Spreker wil weten wanneer 

het licht voor het HOV-traject op groen gaat en wanneer het besluit over het voorkeurstraject 

onherroepelijk wordt. 615 
 

De heer Klein (CU-SGP) dankt de gedeputeerde voor haar beantwoording en stelt dezelfde vraag als 

de heer Tijssens over de Weerlaan in Hillegom. Hij is niet gerustgesteld door het feit dat de 

gedeputeerde ervan overtuigd is dat de doortrekking van de N206 er zal komen, al is nog niet 

duidelijk wanneer. 620 
 

De heer De Graaf (CDA) vindt het belangrijk dat in de communicatie wordt uitgedragen dat de 

provincie integraal heeft gekeken naar HOV en de aanleg van infrastructuur. Het voorkeursalternatief 

krijgt grotendeels de steun van het CDA, al hoopt de fractie dat nog aandacht wordt besteed aan de 

bezwaren in Hillegom. Spreker weet dat de directeur van de Keukenhof voor het doortrekken van de 625 
N206 is. 

 

De heer Deen (PVV) is blij dat de vrees over het ontstaan van Bollenstad wat is weggenomen. 
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De heer Zoon (PvdD) vindt dat de veiligheid van de fietser te weinig toeneemt aan de hand van 630 
betere fietsverbindingen. Wat dat betreft mist de PvdD een integrale aanpak. De fractie steunt het 

voorkeursalternatief niet. 

 

Gedeputeerde Post zegt dat de fiets meer ruimte krijgt als doorgaand verkeer op bepaalde routes 

wordt ontmoedigd. Het ontbreken van oostwestverbindingen op dit moment zorgt voor veel 635 
sluipverkeer in de dorpen en lange reistijden en zet de verkeersveiligheid onder druk. Dat wordt 

alleen maar erger, want er wordt in de regio veel gebouwd in de komende jaren. De gedeputeerde 

neemt de opmerking van de heer De Graaf over de integrale communicatie ter harte. Een oplossing 

via de Weerlaan zal nog steeds zorgen voor ongewenste vermenging van lokaal en doorgaand 

verkeer. Dat is de reden waarom voor een ander tracé gekozen is. Groen licht voor de 640 
HOV-verbinding is er zodra het besluit over het voorkeursalternatief onherroepelijk is geworden, 

inclusief de bereidheid om daar financiële middelen aan te koppelen. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) wil nog hebben opgemerkt dat de commissie diverse opmerkingen 

heeft gemaakt over de Weerlaan en het NOG Beter 2.0-alternatief. Hij zou GS willen vragen om daar 645 
nog preciezer naar te kijken. 

 

Gedeputeerde Post licht toe dat daarbij lokaal en regionaal verkeer vermengd raakt, wat tot 

onveiligheid lijkt. Dat is juist iets wat met het voorkeurstraject moet worden opgelost. 

 650 
De heer Goudhuis, projectleider, zegt dat de verwachte hoeveelheid verkeer op de Weerlaan te groot 

zal zijn voor een goede doorstroming, met 12.000 voertuigen per etmaal. Bij doortrekking van de 

N206 ontstaat hier een nog groter knelpunt. Dat is ook in de rapporten uiteengezet. 

 

2b.  Initiatiefvoorstel CDA ‘Autodelen’ 655 
 

De heer De Kam (CDA) licht het initiatiefvoorstel toe. Vandaag legt hij het voorstel ter bespreking 

voor, om het na de input van de commissie later nogmaals te agenderen. Autodelen is een trend die 

zich verder zal ontwikkelen. Juist daarom is het belangrijk om de rol van de provincie daarin nader te 

beschouwen. Er zijn duidelijk kansen voor autodelen in de stad. In de kleine kernen is het wat 660 
lastiger om hiervoor een rendabele vorm te vinden. Juist daar kan de provincie een rol spelen. Het 

CDA beoogt niet om in deze Statenperiode veel middelen voor het voorstel uit te trekken. Doel van 

de fractie is vooral om te onderzoeken hoe de provincie hierin een rol kan spelen. Het CDA ziet geen 

belemmering om nu al te starten met een onderzoek en wil daarmee niet wachten op de 

Omgevingsvisie. Concessies voor het openbaar vervoer houden daar immers ook geen rekening mee. 665 
Het CDA denkt dat aanbesteding van een concessie voor autodelen een van de opties is. 

 

De heer Zoon (PvdD) is erg blij met het voorstel, dat aansluit bij de visie van de PvdD op dit 

onderwerp. Dat geldt ook voor het idee van concessieverlening, juist met het oog op de 

mogelijkheden voor kleine kernen. 670 
 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) waardeert het voorstel. De VVD vindt echter dat 

businessmodellen voor autodelen uit de markt moeten komen en dat daar geen concessie voor moet 

worden afgegeven. GS blijken daar een wat minder strikte visie op te hebben. Autodelen kan worden 

bezien vanuit een bredere blik op openbaar vervoer in de toekomst. Binnenkort wordt hier nader 675 
over gesproken. Ook moet een verband worden gelegd met de Omgevingsvisie. 

 

De heer Deen (PVV) vindt het initiatief overbodig. Autodelen moet aan de markt worden overgelaten. 

Er zijn al volop marktinitiatieven op dit vlak. Het is niet aan de provincie om hier een rol in te spelen. 

 680 
De heer Klein (CU-SGP) dankt het CDA voor het initiatiefvoorstel over dit actuele thema. Bij autodelen 

is er inderdaad een disbalans tussen stad en platteland en het is waardevol om te onderzoeken hoe 

autodelen gestimuleerd kan worden waar een rendabel businessmodel moeilijk realiseerbaar is. 

Spreker is het met GS eens dat het lastig is om hierin een rol voor de provincie te formuleren. Een 

concessie zal niet realiseerbaar zijn. Hij vraagt de indiener verder na te denken over manieren 685 
waarop dit soort initiatieven ook op het platteland tot bloei kan komen. 

 

De heer Tijssens (D66) complimenteert het CDA met het voorstel. Autodelen kan op het platteland 

het gebrek aan ov-verbindingen compenseren. Autodelen is moeilijker te realiseren dan een systeem 

met leenfietsen, vanwege de hogere kosten, het feit dat men een rijbewijs moet hebben en dat er 690 
parkeerplekken moeten zijn. Het is goed mogelijk dat autodelen in plattelandsdorpen ook op de 



Pagina 14 

 

 14 

lange termijn niet rendabel te maken is. Het is dan onwenselijk als de rol van de provincie daarin te 

groot wordt. Spreker ziet een mogelijk verband met het thema smart mobility. Zo kan worden 

gedacht over technische mogelijkheden om te kunnen zien waar zich lege auto’s bevinden. 

 695 
De heer Papineau Salm (PvdA) is een groot voorstander van autodelen. Hij merkt op dat mensen 

vaak ook zelf het initiatief nemen om een auto te delen. Het is wenselijk om bij die initiatieven van 

onderaf aan te sluiten en een en ander niet van bovenaf te willen regulieren. De PvdA is dan ook 

tegen een concessie. Autodelen moet bezien worden vanuit het bredere thema van bereikbaarheid 

op het platteland. In de steden hoeft de provincie in ieder geval geen rol te spelen in autodelen, want 700 
daar regelt de markt het zelf. 

 

Gedeputeerde Post zegt dat GS hun standpunt al op papier heeft gezet. Het is niet mogelijk om 

autodelen apart aan te besteden. De CROW heeft al documenten beschikbaar waarin gemeenten 

gewezen worden op de aspecten waar zij rekening mee moeten houden als zij autodelen willen 705 
verwelkomen. Als autodelen ergens niet gerealiseerd wordt, is dat vanwege een kennelijk gebrek aan 

winstgevendheid. De provincie kan hooguit aan gemeenten vragen of ze aandacht hebben voor 

autodelen. Verdere bemoeienis leidt al snel tot marktverstoring. In de concessie voor Noord-Holland-

Noord is een ov-taxi opgenomen en niet autodelen, omdat taxi’s niet hoeven te parkeren. De 

gedeputeerde ziet het niet als een overheidstaak om platforms op te zetten waarmee mensen hun 710 
privéauto kunnen aanmelden voor gebruik door anderen. Bovendien zijn dergelijke platforms er al. 

 

De heer De Kam (CDA) dankt de commissieleden voor hun suggesties. Het is juist dat autodelen 

vaak begint bij mensen zelf. Dat is positief, maar de schaalgrootte van het initiatief bepaalt het 

succes ervan. Hoe groter de schaal, hoe moeilijker het is om het initiatief zelf op te zetten. Het is 715 
duidelijk dat veel fracties bezwaren hebben tegen een concessie. Bestaande bedrijven die autodelen 

aanbieden lopen tegen diverse knelpunten aan. In iedere gemeente moeten parkeervergunningen op 

een andere manier worden geregeld. De provincie zou daar een regulerende rol in kunnen spelen. 

 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) merkt op dat de provincie daar niets over te zeggen heeft. Zij 720 
benadrukt dat de VVD geen behoefte heeft aan het initiatiefvoorstel. 

 

De heer De Kam (VVD) denkt dat de provincie wel het gesprek met gemeenten op gang kan brengen. 

De provincie kan, ook meer in zijn algemeenheid, stimuleren dat er voldoende oplaadplekken voor 

elektrische auto’s komen. Deelautosystemen zouden goed moeten aansluiten op het ov-netwerk. De 725 
provincie kan dat stimuleren. Voor gebruikers geldt dat platforms voor deelauto’s door de overheid 

kunnen worden geclusterd. Soms geldt ook dat het voor gebruikers prettig is als het dekkingsgebied 

van deelauto’s vergroot wordt. Spreker denkt kortom dat het nuttig is nader onderzoek te doen naar 

deelautosystemen. Hij neemt de opmerkingen van de commissie mee en brengt het aangepaste 

initiatiefvoorstel opnieuw in. 730 
 

3a.  Plan van aanpak actualisatie grondbeleid 

 

De heer Zoon (PvdD) zegt dat zijn fractie wat verbaasd was over de agendering van de actualisatie 

van het grondbeleid. Technische beantwoording maakte al duidelijk dat het nog behoorlijk vroeg is 735 
voor een actualisatie. Spreker hoopt niet dat de duurzaamheidseisen uit het grondbeleid nu alweer 

ter discussie gesteld worden. 

 

De heer De Kam (CDA) zegt dat zijn fractie er moeite mee heeft dat gronden worden ingezet voor 

politieke en beleidsmatige sturing. Ze zouden moeten worden ingezet waar ze voor bedoeld zijn en 740 
moeten worden verkocht als ze geen functie hebben. Het CDA ziet de noodzaak om veranderingen 

in het beleid door te voeren op dit moment niet. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) steunt het plan van aanpak, maar zou de duurzaamheidsaspecten in 

het grondbeleid willen handhaven. 745 
 

De heer Tijssens (D66) sluit zich aan bij de PvdA. 

 

Mevrouw Kaamer van Hoegee (VVD) kan instemmen met de actualisatie, inclusief de herschikking 

van de verantwoordelijkheden. 750 
 

Gedeputeerde Post zegt dat de duurzaamheidseisen in het grondbeleid niet ter discussie worden 

gesteld. Dat is ook niet het doel van deze herijking. Wel wordt gekeken waar het grondbeleid nog 
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beter kan. Uit de achtergrond van het voorstel blijkt dat er best wat aanleidingen zijn om tot 

aanpassing van het grondbeleid te komen. Als grond overtollig is, wil de provincie daar vanaf. 755 
Gronden kunnen in een aantal gevallen wel degelijk een provinciaal doel dienen.  

 

4.  Sluiting 

De voorzitter bedankt alle aanwezigen voor hun komst en inbreng en sluit de vergadering om 

22.35 uur. 760 


